


P r o t o k ó ł 

z posiedzenia wspólnych Komisji Rady Gminy Stegna 

odbytego w dniu 17 lipca 2013 roku. 

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Chojna. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności, na stan        

14 radnych obecnych na posiedzeniu 11. Nieobecni: Radny Wiesław Matusak, Radna Anna 

Ocipka, Radny Tomasz Popielarz. Ponadto udział wzięli Wójt Gminy Pani Jolanta 

Kwiatkowska, Zastępca Skarbnika Gminy Pani Monika Twardowska. 

 

Temat posiedzenia: Zaopiniowanie materiałów na XXXV Sesję Rady Gminy. 

 

Proponowany porządek obrad sesji zwołanej na dzień 17 lipca 2013 r.:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uroczyste wręczenie odznaczenia „Gwiazdy Iraku” mieszkańcowi gminy. 

3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze do Rady Gminy Stegna. 

4. Ślubowanie radnego. 

5. Wybór sekretarza obrad. 

6. Zatwierdzenie porządku obrad. 

7. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych. 

9. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

10.1. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 

10.2. zatwierdzenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stegna, 

10.3. nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Stegnie 

10.4. nadania imienia Gimnazjum w Mikoszewie  

10.5. zmiany uchwały Nr XXXII/306/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 25 kwietnia 

2013 r. w sprawie zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 

w poszczególnych okresach roku szkolnego, rozmiaru i zasad udzielania obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom 

zajmującym stanowiska kierownicze i przyznania im zwolnienia od obowiązku 

realizacji zajęć oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                                                                

 

 Wiceprzewodniczący Rady zgłosił iż prosiłby, aby zaproszeni zostali pracownicy 

zajmujący się gospodarowaniem odpadów w gminie. 

 

Ad. pkt 10.1. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013 wyjaśnił 

Zastępca Skarbnika omawiając zmiany znajdujące się w uzasadnieniu do projektu. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała o przeniesienie z przeznaczeniem na pokrycie kosztu 

wynagrodzeń dla pracowników interwencyjnych. 



 Zastępca Skarbnika wyjaśniła iż środki te ujęte były w budżecie tylko pod inną 

klasyfikacją, założenie było iż będą wykonywać oni zadania związane z melioracją, natomiast 

wykonują zadania komunalne, dlatego ta zmiana. 

 

 Wójt Gminy uzupełniła iż remont trzech zasiedlonych budynków w m. Nowotna  

i dwóch mieszkań w m. Bronowo wynika z podjętej uchwały o przejęciu tych mieszkań od 

Agencji Nieruchomości Rolnych. Zostało przyznane 100% dofinansowanie na ten cel.  

W niedługim czasie zostanie ogłoszony przetarg i rozpoczną się prace kolejnych budynków. 

 

 Radny Wojciech Pękala zapytał na czym polega zmiana dot. zmniejszenia o kwotę  

100 000 zł z tytułu zmniejszenia przewidywanych wpływów dochodów pochodzących  

z opłaty adiacenckiej i planistycznej. 

 Wójt Gminy wyjaśniła, iż wpływy z tych opłat przewidywane były w większej 

kwocie. Całe postępowanie jest długie, ponieważ mieszkańcy mogą odwoływać się od decyzji 

i to trwa. Teraz już widać po złożonych odwołaniach, że plan tej opłaty nie zostanie 

wykonany w takiej jak było planowane i dlatego jest zmniejszana.   

 

 Radny Wojciech Pękala poprosił o wyjaśnienie zmniejszenia planowanej kwoty 

wydatku na pokrycie kosztów obsługi długu o kwotę 100 000 zł. 

 Zastępca Skarbnika Pani Monika Twardowska  wyjaśniła, iż są to odsetki od kredytu, 

które zostają zmniejszone gdyż cały czas spada WIBOR. 

  

Więcej uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 Przewodnicząca Rady zgodnie z wnioskiem Wiceprzewodniczącego Rady 

zaproponowała omówienie kwestii związanych z zagospodarowaniem odpadów 

komunalnych. 

  

 Wójt Gminy powiedziała, że dobrze zna temat gospodarowania śmieciami i prosi o 

konkretne pytania. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ponad 30-40% mieszkańców nie odebrano 

odpadów, dużej ilości nie dostarczono worków na śmieci, na plaży leżą stery śmieci. Zapytał 

kto się tym zajmuje. Od 1 lipca gmina przejęła obowiązek odbioru odpadów od mieszkańców.  

 

 Wójt Gminy potwierdziła iż gmina przejęła obowiązek odbioru odpadów od 1 lipca. 

Umowa została podpisana z konsorcjum trzech firm tj. PRSP, ZKG i Complex. W tej chwili 

cały czas dostarczane są worki i kosze do tych osób, które ich nie otrzymały. Niektórzy 

mieszkańcy składali swoje deklaracje z opóźnieniem. Na razie cały system tak działa i będzie 

tak działał, ponieważ firmy nie są w stanie obsłużyć wszystkich w tym samym czasie.  

Obyło się już spotkanie z firmą w sprawie zgłaszanych nieprawidłowościach. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że skoro podpisana jest umowa z firmą to albo 

nie wywiązuje się ona z jej warunków albo w ogóle nie powinna zostać dopuszczona do 

przetargu.  

Dodał, że harmonogram odbioru nie jest dotrzymywany. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że na przykład w jej przypadku wszystko zostało 

dostarczone terminowo. Minęły dopiero dwa tygodnie działania systemu. Uważa, że należy 

dać firmie pierwszy miesiąc na rozruch. 



 Radna Mirosława Komorowska zwróciła uwagę, że może dojść do sytuacji gdzie 

śmieci nie są odbierane i mieszkańcy nie będą dokonywali opłaty do 20 lipca, bo za co. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że pierwszy termin tak jak wynika 

z deklaracji przypada do 20 dnia następnego miesiąca, czyli do 20 sierpnia. 

  

 Radna Mirosława Komorowska zwróciła uwagę, iż firma z ustawionych 

w miejscowości dzwonów zabrała folie i szkło i wrzuciła do jednego pojemnika. Mieszkańcy 

pytają po co w takim razie segregować. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, że z segregacją jest problem nie tylko w 

naszej gminie, ale tylko w naszej gminie jest 5 frakcji segregacji. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski zapytał czy mieszkaniec składający deklaracje odnośnie 

gospodarowania odpadami komunalnymi powinien otrzymać decyzję określającą wysokość 

opłaty, skoro działa to na podstawie ustawy o podatkach. 

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że nie wystawia się decyzji w tej sprawie. Opłaty 

dokonuje się na podstawie złożonej deklaracji.  

Zostają przygotowywane informacje z numerami indywidualnych kont bankowych i takie 

zostaną mieszkańcom przekazane.  

 

 Radny Mirosław Wojtkowski powiedział, że interesuje go to co w przypadku gdy ktoś 

nie będzie dokonywał opłat, co będzie podstawą do wszczęcia postępowania. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że teraz mieszkańcy deklarują i dopiero  później jak nie 

wywiązują się to wtedy wydawana jest decyzja określająca kwotę do zapłaty.  

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy nie powinna zostać zawierana jakaś umowa.  

 

 Odnośnie terminu uiszczenia pierwszej opłaty za odbiór odpadów komunalnych 

poinformowano iż została podjęte uchwała w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w której określono iż termin 

wniesienia pierwszej opłaty upływa w dniu 20 lipca 2013 r. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że takim razie deklaracja jest błędna. 

Mieszkańcy nie muszą znać tej uchwały, bazują na deklaracji, którą wypełniali. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że mieszkańcom przekazywana jest informacja iż pierwszą 

opłatę należy dokonać do 20 lipca.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na sekretarza obrad sesji proponować będzie 

kandydaturę Radnej Grażyny Cichej. 

Następnym punktem będzie wręczenie odznaczenia Panu Jarosławowi Milczanowskiemu. 

Zaproszony został ppłk Grzegorz Stańczyk, który dokona tego odznaczenia.  

Kolejnym punktem będzie wręczenie zaświadczenia o wyborze do Rady Gminy przez 

Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Pana Tomasza Gajewskiego i złożenie 

ślubowania przez radną. 

  

 



Ad. pkt 10.2. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę iż podczas zakończenia roku szkolnego  

w szkole w Stegnie okazało się iż nie ma funduszy na stypendia, zapytał jak to się stało. 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że jeżeli nie ma środków w budżecie to tych stypendiów 

nie ma. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że skoro Wójt potrafiła znaleźć w budżecie 

20.000 zł na pożyczkę dla spółdzielni to powinna również znaleźć środki na stypendia dla 

dzieci.  

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że nie może ich znaleźć bo ich po prostu w budżecie 

niema. Nie wie czy radni ciągle nie są świadomi sytuacji budżetowej czy niektórzy udają, iż 

jej nie znają. Pożyczka, o której wspomniał Wiceprzewodniczący udzielona została za zgoda 

Rady, ale kwota ta za chwilę do budżetu wróci.   

W tym roku przyznano 36 nagród Wójta, generalnie w formie pendrive o pamięci 8 GB lub 

według indywidualnych życzeń uczniów.  

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy radni mają uwagi, zapytania odnośnie samego 

projektu uchwały zatwierdzenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stegna. 

 Radni uwag nie zgłosili. 

 

Ad. pkt 10.3. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy w tej uchwale nadaje się nowy statut Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej i dlaczego. 

 

 Wyjaśniono, iż do Statutu podjęte były już zmiany, kolejnymi zmianami miało być 

przyjęcie zadań związanych z dodatkiem mieszkaniowym. W związku z tym iż przepisy 

mówią iż po roku od podjętej zmiany należy podjąć tekst jednolity uchwały, prostszym 

rozwiązaniem jest podjąć nowy statut uwzględniający wszystkie te zmiany. 

 

 Wójt Gminy dodała, że do tej pory dodatkami mieszkaniowymi zajmował się 

pracownik gminy. Zadania te są ściśle związane z sytuacją mieszkaniową, socjalną. 

Mieszkaniec składający wniosek o dodatek mieszkaniowy musiał i tak posiadać 

zaświadczenia wydawane przez GOPS, dlatego uważa, że całość spraw związanych  

z dodatkami mieszkaniowymi powinna załatwiana być właśnie tam. 

 

 Uwag do projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Stegnie radni nie zgłosili. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski wracając do tematu dotyczącego śmieci zapytał czy nie 

byłoby stosowne, aby odstąpić od selektywnego zbierania odpadów aż siedmiu frakcji.  

  

 Wójt Gminy odpowiedziała, że każda z wyselekcjonowanej frakcji jest inaczej płatna. 

Im więcej frakcji zmieszamy tym więcej jako zapłacimy.  

 

 Radna Brygida Drągowska zapytała czy jest jakiś cennik. 

 



 Wiceprzewodniczący Rady zaproponował, aby wprowadzić trzy frakcje, szkło razem z 

metalem, plastik i papier. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę iż odnośnie składu PSZOK nic się nie 

dzieje. Ustawa wyraźnie mówi, iż punkt selektywnej zbiórki powinien działać od 1 lipca. 

 

  Wójt Gminy odnośnie zapytania dot. cennika odbioru odpadów za tonę na wysypisku 

poinformowała, że: 

- papier i tektura – 0 zł, 

- szkoło – 0 zł, 

- baterie i akumulatory – 0 zł, 

- plastik – 0 zł, 

- tworzywa sztuczne – 163 zł, 

- metal – 10,80 zł, 

- bio – 0 zł, 

- wielomateriałe – 292 zł. 

 

 Radna Krystyna Witkowska powiedziała, że również uważa iż powinny być trzy 

frakcje, papier, szkło i metal a resztę jako zmieszane. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że po dwóch tygodniach działania systemu nie jest w stanie 

określić czy ustalony podział frakcji jest opłacalny czy też nie. Są sygnały iż mieszkańcy  

na sezon letni zadeklarowali iż nie będą segregować, ponieważ mają wczasowiczów, a we 

wrześniu złożą deklaracje iż będą segregować.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że po pół roku działania systemu można  

się zastanowić nad zmianami. 

 

 Wójt Gminy poinformowała, że każdy wydany przez firmę worek powinien być 

pokwitowany przez mieszkańca.  

 

 Radni zgłosili, że nie jest to praktykowane, firma po prostu zostawia worki nie biorąc 

pokwitowania.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady w związku i nie odjęto przez gminę systemem ośrodków 

wczasowych  zapytał czy śmieci przez nie produkowane będą brane do ogólnego procentu 

segregacji w gminie. Śmieci te stanowią około 60 % wszystkich wyprodukowanych, czyli 

automatycznie gmina nie osiągnie wymaganego wskaźnika recyklingu.  

 

 Wójt Gminy powiedziała, że zasadne są uwagi Radnych, ona sama również je ma do 

firmy, ale wszędzie, w całej Polsce występują takie sytuacje.  

Teraz okazuje się, że np. mieszkaniec, który do tej pory nie miał w ogóle koszy żąda, aby  

u niego odbiór był trzy razy w tygodniu.  

Firma otwarcie mówi, że nie spodziewali się, że np. ze Stegny będzie tyle śmieci. 

Zakontraktowali jeden dzień na odbiór, a teraz jeżdżą przez dwa dni bo jest taka potrzeba.  

W tej chwili jest taka sytuacja nikt nie jest w stanie oszacować ile w gminie jest śmieci, nikt 

nie widział wcześniej ile jest podrzutów, ile trafia do lasy czy też do innych gmin.  

Poinformowała, że przygotowany jest nowy harmonogram odbioru z podanymi konkretnymi 

datami. 



Zaapelowała do radnych, że jeżeli mają informację o nieprawidłowościach to prosi o ich 

przekazywanie chociażby drogą mailową. 

  

Ad. pkt 10.4. 

 

 Do projektu uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Mikoszewie uwag nie 

zgłoszono. 

                                                                                           

Ad. pkt 10.5. 

 Przewodnicząca Rady zapytała dlaczego przedkładana jest nowa uchwała, skoro około 

dwóch miesięcy temu została ona uchwalona. 

  Wójt Gminy odpowiedziała, że wynika to z zawiadomienia Wojewody Pomorskiego, 

którego nadzór dopatrzył się nieprawidłowości w §7. 

 Więcej zapytań nie zgłoszono. 

Sprawy różne: 

 

 Wiceprzewodniczący Rady poprosiło o informację odnośnie PSZOK-u. 

 Wójt Gminy poinformowała, że cały czas trwają tam prace. Stacja ta niebawem ruszy 

na obsługę dwóch gmin Stegny i Sztutowa. 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że był tam wczoraj i rozmawiał pracownikiem 

o ewentualnym zakończeniu prac i uzyskał informację, że do końca roku na pewno to nie 

ruszy.  

 Wójt Gminy powiedziała, że firma będzie musiała podstawić kontenery. Jedna rzecz to 

obsługa stacji przeładunkowej Tczew, druga rzecz to PSZOK. Jeżeli mieszkańcy zgłaszają 

konieczność odbioru odpadów wielogabarytowych to zostanie to odebrane.  

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że tam się nic nie dzieje, jest to pusty obiekt 

budowlany. Uważa, że prace są słabo pilnowane, powinien być większy nadzór. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że nie jest to inwestycja gminy, jest to na naszym terenie, 

ale inwestorem jest zakład tczewski. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski wniósł, aby podczas obrad sesji poruszyć sprawę 

wysiedlenia mieszkańców Starych Babek i przedstawić kroki jakie poczyniono w tej sprawie. 

Zapytał czy Wójt złoży taką informację. 

 

 Wójt Gminy poinformowała, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 

przekazała dokumentację do zaopiniowania. Mieszkańcy Dworka zaproponowali inną 

lokalizację węzła Dworka oraz zjazd do czego GDDKiA się przychyliła. 

Przedłożyła mapę obrazującą budowę nowej trasy S7. 

Przedstawiła informacje dot. odbytych spotkań w tej sprawie. Zaznaczyła, że gmina nie jest 

stroną w tej sprawie, jest sprawa pomiędzy GDDKiA a mieszkańcami. Będzie wspierać 

mieszkańców bo taka jest jej rola, ale tak naprawdę GDDKiA powinna wypłacić 

mieszkańcom odszkodowania w takiej wysokości, aby mogli zakupić sobie mieszkania.  

 

 Radny Mirosław Wojtkowski zapytał czy do miejscowości Stare Babki będzie w ogóle 

dojazd. 



 Wójt Gminy odpowiedziała, że tak, ze starej „siódemki”. Będzie ona drogą gminną 

oraz otrzymamy most na Wiśle w części z gminą Cedry Wielkie.  

Na projekt trasy nanoszone są jeszcze uwagi i poprawki projektantów. Zadeklarowała, że na 

następne spotkanie przygotuje radnym do wglądu już gotowe mapy.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę na przejazdy kolejowe na ul. Lipowej, 

powyciągane są kostki. 

 

 Radny Wojciech Pękala zapytał czy wiadomo w jakiej częstotliwości zabierane  

są przez ZGK worki z plaż.  

 Wójt Gminy odpowiedziała, że powinni dwa razy dziennie. 

 Radny Wojciech Pękala powiedział, że według niego odbiór jest raz dziennie.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ma sygnały, iż najgorzej jest na plaży  

w Mikoszewie. 

 

 Radna Brygida Drągowska poinformowała, że również dotarły do niej sygnały  

o śmieciach na plaży i postanowiła to sprawdzić. Kosze były uporządkowane, wkoło koszy 

również nie było śmieci, worki, plastiki na plaży nie leżały, więc było czysto. Leżało bardzo 

dużo drobnych patyków. Problem jest taki, że w Mikoszewie zalegają te patyki warstwowo  

o czym rozmawialiśmy już nie raz. W czerwcu wszystko zostało wzruszone, przebronowane  

i wszystko co było pod spodem wyszło na zewnątrz. Firma, która przesiewała plażę  

w Stegnie, Jantarze i Junoszynie odmówiła tych prac na plaży w Mikoszewie.  

 Wójt Gminy dodała, że zażądana została zbyt wysoka kwota za tę usługę.  

Koszt przesiania plaż w Stegnie, Jantarze i Junoszynie to około 40 tyś zł przy 35 gr za m
2
. 

Stawka jaką firma podała za tę usługę wykonaną na plaży w Mikoszewie to 1,30 zł za m
2
. 

 

 Radny Wojciech Pękala zwrócił uwagę, iż krzaki wycięte przy torowiskach zostały 

rzucone na pobocze i tak leżą do teraz, prosi o interwencję w tej sprawie.    

 

    Radna Gabriela Danelska zgłosiła iż na plaży w Junoszynie przy wejściach Nr 74 

postawionych w czerwcu zostało 6 koszy na śmieci, Nr 75 2 kosze, Nr 76 są tylko worki. 

Zgłaszała już ten fakt. 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała iż mieszkańcy zgłaszają, że wczasowicze 

narzekają iż znowu chodnik przy ulicy Gdańskiej w Stegnie zastawiony jest straganami. 

Wykonała telefon  w tej sprawie do Komendanta Straży Gminnej i w odpowiedzi usłyszała, 

że nie może nic z tym zrobić oprócz upomnienia gdyż jest to droga wojewódzka.  

 

 Radna Mirosława Komorowska zwróciła uwagę na stan estetyczny przystanku PKS  

w Stegnie, uważa, że należy chociażby go przemalować. 

 

 Radna Gabriela Danelska zwróciła uwagę, iż w dalszym ciągu nie są wytyczone  

i oznakowane ścieżki konne w lasach.   

 Wójt Gminy poinformowała, że Lasy Państwowe zobowiązały się iż to wykonają, 

odbyła w tej sprawie rozmowę z Nadleśniczym w dniu wczorajszym. W miesiącu sierpniu 

zostanie zorganizowane spotkanie w tej sprawie i przedstawiony regulamin korzystania z tych 

ścieżek. 

 



 Wiceprzewodniczący Rady poruszył problem parkowania samochodów w lasach, 

prosi, aby Straż Gminna zwróciła na to uwagę.  

 

 Radny Marcin Szczuka powiedział, że koń, który ciągnie bryczkę ulicą Morską  

w Jantarze podkuty jest stalowymi podkowami i niszczy asfalt, powinien być podkuty 

gumowymi podkowami.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż meleksy poruszające się po Stegnie  

w ogóle nie przestrzegają przepisów ruchu drogowego.   

 

 W związku z wyczerpaniem tematu obrad Przewodnicząca Rady Pani Dorota Chojna 

uznała posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy za zakończone.                                                                                         
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